
  

  

MILJÖ- OCH 

HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-10-15, § 18 

 

 Tid: 15 oktober 2009 kl 17.00 – 18.40 

   

 Plats: Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 

   

 Justerat: 15 oktober 2009 

  

 

 

Ulla Hamilton Åsa Romson 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M) ordförande  

Åsa Romson (MP) vice ordförande  

Hugo Nordenfelt (M)  

Torbjörn Erbe (M) §§ 1-9, 11-38  

Daniel Valiollahi (M)  

Gustav Åkerblom (FP)  

Malte Sigemalm (S)  

Ulla Jöhnk (S)  

Godfrey Etyang (S)  

Stellan F Hamrin (V) §§ 1-8, 10-38  

 
Ersättare: 

 Helena Levy (M) tjänstgörande 

Nils Ingelström (M) tjänstgörande  

Harald Eriksson (M) tjänstgörande § 10  

Gustav Åkerblom (FP) tjänstgörande  

Gerd Sjöberg-Granlund (S) tjänstgörande   

Hassan Said Mahamed (S) tjänstgörande § 9 

Maria Östberg-Svanelind (S) 

Tina Kratz (V) §§ 1-8, 10-38 

  

Förhinder har anmälts av ledamöterna Lena Bring (M), Per Ola Bosson (M), Karin 

Karlsbro (FP) och Karin Wanngård (S) samt av ersättarna Aysin Hartzell (M), Björn 

Gülich (M), Christian Carlsson (KD), Fredrik Canerstam (S) och Charles Berkow (MP). 

 

Föredragande vid sammanträdet var direktör Gunnar Söderholm. Närvarande var också 

föredragande tjänstemän, miljöförvaltningens avdelningschefer och biträdande 

borgarrådssekreterare Tobias Holdstock. 

 
 § 18 



  

Förslag till planprogram för utveckling av Norrmalm 5:3 i 

stadsdelen Norrmalm (Västra City) 

Remiss från stadsbyggnadsnämnden och information från 

Banverket om förstudie för Stockholms central 
Dnr 2009-009792-251, 2009-009793-299 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt ordföranden Ulla Hamiltons (M) och 

tjänstgörande ersättare Gustav Åkerbloms (FP) förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att i huvudsak godkänna förvaltningens 

 förslag till beslut samt att därutöver anföra följande: 

 

Förnyandet och förtätandet av Stockholm är ännu ett steg i att bygga vidare på 

det klimatsmarta framgångskoncept som har gjort Stockholm till en 

samarbetspartner med Clinton Climate Foundation. Det är i städer som effektiva 

fjärrvärme-, avlopps-, och transportsystem kan sänka energinivåer och 

koldioxidhalter som krävs för det moderna samhället. Man får dock inte glömma 

att det moderna samhället och den klimatsmarta staden också innehåller 

människor, som också de måste känna en tillhörighet i stadsbilden. I underlaget till 

planprogrammet är det ett stort underskott på grönt, träd och växtlighet, i 

gatuplanet. 90 procent av alla stockholmare har som mest 300 meter till närmaste 

grönområde, och stockholmarna uppskattar sina träd. Det är därför av yttersta 

vikt att det i det slutgiltiga planprogrammet tillförs träd och grönska, för en 

vacker gatubild och stockholmarnas njutning 

 

2 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling   

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 29 september 2009. 

Förvaltningen föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden tillstyrker förslaget under förutsättning att det 

 säkerställs att en framtida utveckling av järnvägstrafiken inte förhindras av 

 påbyggnaden av spårområdet och att bostäderna kan utformas så att minst hälften 

 av en lägenhets boningsrums fönster förläggs mot sida där den ekvivalenta 

 ljudnivån från trafik uppgår till högst 55 dBA. 

 

2 Nämnden översänder remissvaret för kännedom till Banverket. 

 

3 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton (M) och tjänstgörande ersättaren Gustav Åkerblom 

 (FP) föreslår att (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Åsa Romson (MP) och ledamöterna Malte Sigemalm (S) och  

 Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 beslutar enligt förvaltningens förslag. 



  

 

Omröstning 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen emot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt Ulla Hamiltons (M) och Gustav Åkerbloms (FP) förslag till beslut. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Åsa Romson (MP), ledamöterna Malte Sigemalm (S), Ulla Jöhnk 

(S), Godfrey Etyang (S) och Stellan F Hamrin (V) och tjänstgörande ersättare Gerd 

Sjöberg - Granlund (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till Åsa Romsons 

(MP), Malte Sigemalms (S) och Stellan F Hamrins (V) förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ledamoten Stellan F Hamrin (V) enligt följande: 

 

Västra City kan bli ett fantastiskt offentligt rum för alla Stockholmare. Det är 

viktigt att det blir en intressant, spännande miljö som inte enbart omfattas av höga 

hus, kontor och kommersiella lokaler. Det behövs andra publika verksamheter, i 

form av t.ex. fritidslokaler, musikställen, teatrar och matvarubutik. En förnyelse 

som bygger på mer mångfald och en småskaligare kvartersstruktur än dagens city 

skulle berika hela cityområdet. Kungsgatans nyare del skulle kunna bli en 

teatergata, en fortsättning på Oscars, Fasching och Casinot… Det behöver också 

ges utrymme för mindre verksamheter med behov av små och billiga lokaler som 

idag har svårt att hitta sin plats i city.  

 

Utemiljöerna måste berikas med träd och grönska som varar året om. Närheten till 

vattnet i Klara sjö ska stärkas. Det innebär dock inte att Citydelen måste bindas 

ihop med Kungsholmen, vattnet måste fredas. Vänsterpartiet vill inte bygga så att 

vattenytorna minskar, snarare att de förstärks genom publika promenader och 

livfulla platsbildningar. 

  

Vi ställer oss mycket tveksamma till bebyggelse på ”snurrtomten” Vyn mot 

Stockholms stadshus är oslagbar när man passerar bron över till Kungsholmen. 

Den vyn vill vi bevara. En mycket låg byggnad som inte skymmer skulle möjligen 

vara tänkbar. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


